
2020 年亞洲影藝聯盟名銜考試規章 
 

1）宗旨 

 

亞洲影藝聯盟為提升各聯屬會員的攝影技藝，特設名銜考試，以鑒定報

考者之攝影水平，於合格者頒發攝影碩學會士 (AFAPA) 或攝影博學會士 

(FFAPA) 名銜。此名銜在世界攝影界獲得認同，並成為衡量攝影師水平的

標準。 

 

2）碩學會士名銜 AFAPA  

 

－申請者必須提交 12 幅數碼圖像，顏色或黑白均可，但不允許彩色和黑

白混合提交。 

 

－申請者可選擇以下其中一項： 

 

2.1）多元題材組 

  

－12 幅數碼圖像，8 幅必須分別以: 建築、文化、風景、自然、夜景、人

像、體育和靜物為主題。 

  

－另 4 幅必須從以下主題挑選，不允許重復：抽象、藝術、少年兒童、

城市、構築、文化遺產、生活方式、光與影、長時間曝光、微距、畫意、

特殊效果、舞臺表演或野生動物。 

  

2.2）專題組  

 

－任選以下一組： 

 

a) 畫意組 

b) 人像組 

c) 紀實報導組 

d) 自然組 

e) 旅遊組 

 



2.3）提交作品  

 

－必須 sRGB 格式的 JPEG 數碼文件。 

 

－影像長邊至少 1920 像素，300dpi，數碼文件不可大於 4MB。 

－多元題材組影像必須顯示主題和編號，編號從 01 到 12。 

 

－專題組必須附上不超過 150 字的意圖陳述，影像必須順序顯示編號 01

到 12. 

 

3）博學會士名銜 FFAPA 

 

－博學會士 FFAPA 供已成功考取本會之攝影碩學會士 AFAPA 的人士申

請，申請者須提交具有高度攝影技藝和個人獨有風格之攝影作品。 

 

－申請者必須提交 18 幅數碼圖像，顏色或黑白均可，但不允許混合。 

 

3.1）申請者可任選以下一組:  

 

a）畫意組 

b）人像組 

c）紀實報導組 

d）自然組 

e）旅遊組 

 

3.2）提交作品 

  

－必須 sRGB 格式的 JPEG 數碼文件。 

 

－影像長邊至少 1920 像素，300dpi，數碼文件不可大於 4MB。 

  

－作品必須附上不超過 150 字的意圖陳述，影像必須順序顯示編號 01 到

18. 

 

 

4）各組別定義：  



 

a) 畫意攝影組 

 

此組強調畫意攝影藝術的創作，以唯美的風格，表達人文、自然風光或

小品等主題。允許後期數碼或黑房技術處理，以達至最佳視覺藝術效果。 

 

b) 人像攝影組 

 

作品以描述人物為主，捕捉人物的情緒、感情和氣氛。圖像允許後期有

限程度的處理或修改，以達至視覺藝術的效果。 

 

c）紀實報導攝影組 

 

作品以表達現實中的人與事為主，報導社會現象百態。作品必須有清晰

的主題或故事，以一系列的影像為觀賞者提供資料和闡釋，進而激發對

事件的同情和關註。 

 

d）自然攝影組 

 

作品以各種植物、花卉、動物和昆蟲的自然生態為主，也包括各種自然

現象。不允許任何能影響作品真實性的後期電腦修改或制作。 

 

e）旅遊攝影組 

 

作品須呈現出旅遊所見的風土人情、自然風光、名勝古跡及現代建築物

為主。 

 

5）手續費  

 

5.1）碩學會士 AFAPA 

 

－報考費：70 美元。(台幣 2100 元、人民幣 505 元)。 

 

－證書費：20 美元 (台幣 600 元、人民幣 144 元)(郵費另計)  

 

5.2）博學會士 FFAPA  



 

－報考費：100 美元。(台幣 3000 元、人民幣 722 元)。 

 

－證書費：20 美元 (台幣 600 元、人民幣 144 元)（郵費另計） 

 

5.3）作品須根據預定時限連同報考者姓名、性別、國籍、所屬屬會之名

稱、通訊地址、手機號碼及電子郵件地址，提交至亞洲影藝聯盟官方網

址：www.fapa1966.com.tw 

 

5.4）費用繳交方式: 

－Paypal 支付(適用人民幣、台幣以外貨幣) : 收款帳號: altec168@me.com 

－銀行匯款(適用台幣) : 合作金庫銀行(006) 海山分行 

           戶名: 林浩然         帳號: 1036765616946  

－人民幣請使用 微信支付 或 支付寶支付 

   微信     支付寶 

                    
 

6）評委 

 

6.1）評委 5 或 7 位，須至少來自 3 個成員國，由名銜委員會推薦，並須

獲得亞洲影藝聯盟理事會通過。 

  

6.2）評審方式將以現場或網路影像評審，如以網絡影像評審，每位評委

可在不同時間及不同地點進行評審。 

 

6.3）評委會的決定為最終決定。 

 

7）附則  

http://www.fapa1966.com.tw/


 

7.1）所有成功考獲亞洲影藝聯盟名銜人士，視同亞洲影藝聯盟個人會員，

並享有個人會員之權益，也應履行會員之義務，違規者有關名銜將被撤

銷。 

 

7.2）不論報考結果如何，所有繳費將不獲退還。 

 

7.3）所提交之作品及文件，本會有權作為展覽或刊印用途，而不須預先

獲得同意和付任何酬報。 

  

7.4）獲得攝影名銜者，只要他們仍然是亞洲影藝聯盟會員，就有權在其

姓名後使用名銜縮寫。 

 

7.5）凡考獲本會名銜者，須先繳付名銜考試費、證書費及郵資，經亞洲

影藝聯盟理事會追認後，才正式頒發及郵寄名銜證書。 

 

7.6）作品必須原創，任何抄襲或侵犯他人版權的作品將不受理。 

 

7.7)  名銜委員會有權在不須給任何理由的情況下，拒絕接受任何人的申

請。 

 

 



FEDERATION OF ASIAN PHOTOGRAPHIC ART (FAPA)  

RULES AND REGULATIONS GOVERNING THE AWARD 
OF DISTINCTIONS (2020) 

1) Objective 

The objective of the distinction awards is to encourage member clubs 
photographers to excel themselves in the art of photography and to 
award those who are qualified with the title of Associateship Member 
(AFAPA) or Fellowship member (FFAPA). 
 

2) Associateship Member (AFAPA)  
 
Members who apply to be an Associateship Member are required to 
submit a portfolio of 12 digital images either all in color or in 
monochrome, no combination is allowed. Applicant can choose either 
one of the following options: 
 

2.1) Multiple Subjects Category 

• The 12 digital images, which MUST include 8 of the following 

main subjects: Architecture, Culture, Landscape, Nature, Night 

Scene, Portrait, Sports and Still Life. 

• And the balance from any other 4 subjects (repetitive of subjects 

are not allowed): Abstract, Art, Children, Cityscape, Cultural 

Heritage, Lifestyle, Light & Shadow, Long Exposure, 

Macro/Close-ups, Pictorial, Special effect, Stage Performance, 

and Wildlife etc.  

2.2) Single Subject Category 

Submission may be made under any one of the following categories: 

  

a) Pictorial 

b) Portrait 

c) Documentary and Visual Journalism 

d) Nature 



e) Travel  

2.3) AFAPA Submission 

• JPEG digital files with sRGB format. 

• The longest side of the image should not be less than 1920 

pixels, 300dpi, and maximum digital size is 4MB.  

• For multiple subjects category, all images must be stated with 

the name of the subject and numbered them from 01 to 12. 

• For single subject category, a statement of intent not exceeding 

150 words is required and the images must be numbered from 

01 to 12. 

 

3) Fellowship Member (FFAPA) 

• The Fellowship (FFAPA) is only opened for those who have been 

awarded as an Associateship Member by the Federation. The 

Fellowship shall be conferred to those who process a high level 

of skill in photography arts and process personal style.    

• Applicants are required to submit portfolio of 18 digital images 

either all in color or in monochrome, no combination is allowed.  

• Application may be made under any one of the following 

categories:  

 

a) Pictorial 

b) Portrait 

c) Documentary and Visual Journalism,  

d) Nature  

e) Travel 

 

 

 



 

3.1) FFAPA Submission 

• JPEG digital files with sRGB format. 

• The longest side of the image should not be less than 1920 

pixel, 300dpi, and maximum digital size is 4MB.  

• A statement of intent not exceeding 150 words is required and 

the images must be numbered from 01 to 18  

 

4) Definition of the categories  

a) Pictorial 

The creation of images which emphasize the artistic interpretation of 

the subject matter by the photographer.  Post procession is allowed 

to enhance desired visual result.   

b) Portrait 

The main focus for this category is the photographs of person or a 

group of people, which may include their action and any other social 

activities. Reasonable post procession is allowed to achieve desired 

visual result. 

c) Documentary and Visual Journalism 

This category of works emphasizes the real life significant events of 

the society, with the intention to draw public awareness and attention. 

d) Nature 

This category refers to photographs taken to display natural elements 

such as wildlife, plants, insects and other natural scenes.    

e) Travel 

This category refers to photography of landscape, people, cultures, 



custom, monuments and buildings during travel.   

5) Submission Fees 

5.1) Associate Member (AFAPA) 

• Submission Fees: US$70.00 (TWD2100 CNY505) 

• Certificate: US$20.00 (TWD600 CNY144) (excluding mailing 

fees) 

5.2) Fellowship Member (FFAPA) 

• Submission Fees: US$100.00 (TWD3000 CNY722) 

• Certificate: US$20  (TWD600 CNY144) (excluding mailing fees) 

5.3) All entries together with applicant’s full name, sex, country of 

residence, name of the membership club, mailing and email address, 

and mobile telephone number are to be submitted to FAPA’s official 

web site: www.fapa1966.com.tw on or before the stipulated time. 

5.4)Payment Method 

• Paypal account: altec168@me.com 

6) Judging 

• The penal of judges shall comprises of 5 or 7 members, at least 

from three different member countries, proposed by Distinction 

Committee and to be endorsed and approved by the FAPA 

committee. 

• The judging can be done through the web, at different time and 

different venue. 

• The decision of the judges is final.  

  

7) Others 

7.1) For all successful candidates, they are to be treated as 

FAPA member who enjoy member’s right and to follow all the 



rules and regulations, failing which they may be removed as 

member. 

7.2) Fees once paid are not refundable. 

7.3) All images and write-ups submitted can be used by FAPA 

for the purpose of publication and/or exhibition without prior 

consent from the applicant and to pay any forms of payments. 

7.4) As long as they remain as valid members, the distinction 

awards holders are allowed to use the title (AFAPA or FFAPA) 

behind their name. 

7.5) Delivery fees for the award certificate are to be paid in 

advance before the certificate can be sent out. 

7.6) Any application that has been created from an existing 

photograph, portrait, graphic or any other artwork produced by 

another person or found to be violates copyright, trademark or 

any other applicable law shall be disqualified and not be judged 

or accepted. 

7.7) The Distinction Committee has absolute discretion to turn 

down or reject any submission without having to give notice or 

explanation to the applicant. 

 

 

 

 

 

 

 


